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BEMUTATKOZÁS 

 

1986. augusztus 19-én születtem Győrött mérnök és pedagógus szülők első gyermekeként. 

Középiskolai tanulmányaimat Győrben a Révai Miklós Gimnázium informatikai tagozatán 

végeztem. Tizennyolc évesen már tudtam, hogy filozófiát akarok tanulni, édesapám úti 

élménybeszámolói és ajándékai pedig már kis korom óta a kelet felé terelték érdeklődésemet. 

2005-ben egyedüliként vettek fel az ELTE BTK filozófia-kínai szakpárjára. Régi rendszerű 

képzésem végéhez közeledve a tavalyi tanévtől új alapszakon, iranisztika szakirányon, délkelet-

ázsiai minoron is tanulok. 

 

Egyetemi polgárként már első emlékeim a kollégiumhoz kötnek. Elsőévesként felvettek a Kőrösi 

Csoma Sándor Kollégiumba, és azonnal megcsapott a kollégista életérzés.  A Bölcsész Klub 

(későbbi Keleti Dokk) tagja voltam, harmadévesen pedig a KCSSK BTK DB tagjává választottak. 

Mindemellett különböző tisztségeket is betöltöttem a BTK HÖK-ben (filozófia intézet elnöke, 

PBÚ szerkesztő), melyek szélesítették látókörömet. Három év után éles változás következett: 

Kína. Államközi ösztöndíjjal egy éven át kínai nyelvet tanulhattam a Jünnan tartományi Yunnan 

Daxue-n. Ez az egy év vízválasztónak bizonyult életemben, érdeklődésem módosult és megérett 

bennem néhány elhatározás. Az ELTE-re visszatérve, már a Griff Hotel kollégistájaként szinte 

azonnal a frissen alakuló Diákbizottság alelnöke lettem, 2010 tavaszától pedig a BTK HÖK 

kollégiumi referensének neveztek ki. Közben néhány barátommal létrehoztam a Hippogriff 

hálózatot, mely sikeresen töltötte be a griffes közösségi életben való űrt, és az idei tanévtől már 

egy újabb nemzedék vezetésével KCSSK-s klubként folytatja tevékenységét. 2010 októberétől a 

Griff DB elnöke, 2011 márciusától pedig a KolHÖK gazdasági alelnöke voltam 2011 októberéig. 

Az ELTE Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat elnökválasztó küldöttgyűlése 2011 októberében 

bizalmat szavazott csapatomnak és az Új generáció című programunknak, azóta a Kollégiumi 

Hallgatói Önkormányzat elnöke vagyok. 

 

Szabadidőm nagy részét a tág értelemben vett közösségem szervezésével töltöm. A fennmaradó 

időben régi szenvedélyemnek, az asztali szerepjátéknak hódolok, vagy olvasok - a szépirodalomtól 

a korai ponyvairodalom remekein át az általános bölcseletig terjed érdeklődésem. Az utóbbi 

időben egyre jobban megmozgat a nem-arab muszlim világ sokszínűsége. Párommal 2006-ban 

ismerkedtünk össze, külföldi ösztöndíja miatt négy éve távkapcsolatban élünk. 
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MOTIVÁCIÓ 

 

Egy hallgatói önkormányzat elnöki tisztsége komoly elhivatottságot kíván,  és számos nehéz 

próba e lé  á l l í t ja  azokat,  akik megméretik magu kat.  Elsősorban két dolognak 

tula jdonítom ,  hogy mindennek tudtában is a lkalmasnak ta lá lom magamat a  

fe ladatra :  egyrészt a  hozzáál lásomnak,  másrészt az e lmúl t év s ikereinek.  

 

Hozzáál lásomban véleményem szerint kel lő  mértékben keveredik ambíció és  

a lázat .  Az ELTE kol légistá inak ügyéivel  kapcsolatban megszól í tva érzem 

magam, a felmerülő helyzetekre, problémákra felelősséggel felelni kívánok. Mindemellett 

tapaszta latból  tudom, hogy eredményeke t csak közösségben és csapatban 

gondolkodva lehet séges sikeresen  elérni .  A kollégiumi önkormányzat vezetőségével 

töltött éveim során számos kollégiumot és elnököt, számos szituációt és nézőpontot ismertem 

meg, éltem meg, tettem magamévá. Mindezek miatt  munkám során  minden az  

ügyünkhöz őszintén csat lakozó fe let  partnernek tekintek.  

 

Az elmúlt egy év során az Új generáció programba foglalt legfontosabb célkitűzéseink mind 

megvalósultak. Főbb sikerekként emelném ki egyrészt a KCSSk-Griff integrációt, ahol a két 

részönkormányzatunk példaértékű együttműködésének eredményeképpen a közösségeik 

sikeresen egyesültek, másrészt a tudatos utánpótlásképzésünk beindítását, melynek keretében 

továbbképzés és auditorprogram indult. Ugyanakkor a 2011 tavaszára ígért felsőoktatást érintő 

kormányrendeletek csúszása, illetve a kormány felsőoktatással kapcsolatos szemléletváltása is 

kényszerpályára állított bennünket. Szeretném ezzel kapcsolatban végigvinni azt, amit 

megkezdtünk, ugyanis már most nagyobb előrelépéseket tettünk. Egyrészt egy tisztán hallgatói 

kezdeményezéssel, az augusztusi demonstráció ötletével sikerült elérnünk a kormányzatnál, hogy 

engedélyezze a hiányzó bútorok beszerzését, így félezer kollégistának lett ágya, íróasztala, széke, 

időben el tudta kezdeni az idei tanévet. Másrészt a Budapesti Felsőoktatási Kollégiumok 

Szövetségének aktív tagjaiként egyre hatékonyabban lobbizhatunk a felsőoktatási kollégiumok 

megfelelő törvényi szabályozásáért. Ezek miatt hiszem, hogy vezetésemmel a Kollégiumi 

Hallgatói Önkormányzat a továbbiakban is sikerrel fog tudni megfelelni a jövő elvárásainak. 
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A CSAPAT 

 

Ha valakinek egyenletesen jó a teljesítménye, úgy gondolom, mindenki számára a legjobb, ha 

folytatja megkezdett munkáját. Aki pedig tehetséges, azt ahol csak lehet, újabb és újabb 

előrelépési lehetőségek elé kell állítani. Éppen ezért elnökségem kiválasztásában nem volt 

nehéz dolgom, hiszen eddig is egy jó csapatban dolgozhattam. Újraválasztásom esetén a munkát 

a mostani elnökségi tagokkal folytatnám. 

 

Felkérném a folytatásra Belső Ádámot, Csonka Balázst, Csordás Pétert, Lázár Lászlót, Kiss 

Edinát, Nádai Endre Leventét és Szabó Zsoltot, akikre szakmai referensként és a Kollégiumi 

Hallgatói Önkormányzat belső munkacsoportjaként is számítok. A megújult alapszabályunk 

értelmében a referensek feladatköréről tájékoztatnom kell a Küldöttgyűlést, melyek a 

programom mellékletében részletesen kifejtve megtalálhatóak. Itt csak annyit szeretnék jelezni, 

hogy alapvetően mindenki az eddigi feladatkörét vinné tovább, azonban rugalmasabb keretek 

között. A referensek közül rátermettségük folytán alelnöknek kérném fel Kiss Edinát, Csonka 

Balázst és Lázár Lászlót, titkárnak pedig Szabó Zsoltot. 

 

A Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat vezetéséről szóló munka mindemellett nem merül ki 

számomra az elnökségben. Az elmúlt év tapasztalatai alapján szeretnék nagyobb hangsúlyt 

fektetni a projekt alapú gondolkozásra és a választmány bevonására, hogy megválasztásom 

esetén munkámat egyezető fórumok és elnöki megbízottak is segíthessék, erősíthessék.  

 

Belső Ádám 

1984. szeptember 15-én születtem a „Királynék városában”, Veszprémben. A 

Természettudományi Kar hallgatója vagyok. Négyszer választottak meg a Kerekes Kollégium 

Diákbizottságának az elnökének, továbbá három évig voltam a Kollégiumi Hallgatói 

Önkormányzat alelnöke. Az elmúlt évben a kollégiumi érdekképviselet mellett az Egyetemi 

Hallgatói Önkormányzat rendezvényekért felelős referense voltam és vagyok. A következő 

ciklusra Hartyándi Mátyás rendezvényszervező referensnek kért fel, amelyet örömmel vállaltam. 

 

Csonka Balázs 

1987. július 15.-én születtem Győrben.  Középiskolai tanulmányaimat a győri Krúdy Gyula 

Gimnázium, Két Tanítási Nyelvű Középiskola, Idegenforgalmi és Vendéglátóipari Szakképzõ 

Iskolában végeztem.  Végzettségemet tekintve idegenvezető vagyok, noha ettől eltérő irányban, 
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az ELTE történelem szakán kezdtem meg 2007-ben felsőfokú tanulmányaimat.  A történelem 

mellett pedig a földrajzot választottam minoromnak. 2009 szeptembere óta tagja vagyok a 

KCSSK KDB-nak. 2010 ősze óta pedig a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzatban is 

tevékenykedem. Először, mint szolgáltatás szervező referens végeztem a munkám az elnökségben, 

amelyet Csordás Péter vett át tőlem. Erre a ciklusra Hartyándi Mátyás jelenlegi elnök 

kommunikációs referensnek kért fel, amelyet örömmel elvállaltam. 

 

Csordás Péter 

1988. május 12.-én születtem Nagykanizsán. Középiskolai tanulmányimat a Cserháti Sándor 

Műszaki Szakképző iskolában végeztem. Jelenleg az ELTE BTK Magyarország és az európai 

modernitás - újkori gazdaság- és társadalomtörténet szak elsőéves hallgatója vagyok. 2007 őszén 

lettem a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat tagja, amikor tagsági jogviszonyt létesítettem az 

ELTE Egyetemi Kollégium Kőrösi Csoma Sándor Tagkollégiumával. 2008-ban csatlakoztam be a 

KolHÖK munkájába, amikor a Kőrösi Csoma Sándor Tagkollégium Bölcsész Részkollégium 

Hallgatói Önkormányzatának közgyűlése a Diákbizottság tagjává választott, 2010 őszétől 2012 

októberéig voltam ennek a bizottságnak az elnöke. A KolHÖK küldöttgyűlése 2010 őszén 

választott az Ellenőrző Bizottság tagjává, majd az EB az elnökévé, ezt a pozíciót 2012. február 

23.-áig töltöttem be. 2012. Február 24.-én örömmel vállaltam Hartyándi Mátyás felkérését a 

KolHÖK szolgáltatásszervező referensi posztjára, melyet folytatni kívánok. Munkám során azon 

leszek, hogy a Hallgatók kollégiumon belüli lehetőségei kiszélesedjenek. 

 

Kiss Edina 

1991. január 8-án születtem Makón. 2009 óta vagyok a Társadalomtudományi Kar szociális 

munka szakos hallgatója. 2010 júniusában a TáTK HÖK Kollégiumi referensévé választottak, 

azóta állok kapcsolatban a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzattal. 2011 júliusa óta látom el a 

TáTK HÖK Diákjóléti Bizottságának elnöki posztját. 2011 áprilisában nagy megtiszteltetés ért, 

ugyanis az akkori KolHÖK elnök, Ribling Tamás felkért a KolHÖK titkári pozíciójának 

betöltésére. Egy évig láttam el ezt a posztot, viszont 2011 októberében Hartyándi Mátyás jelenlegi 

elnök felkért a KolHÖK Gazdasági alelnökének, amire örömmel mondtam akkor igent. Az idei 

választások alkalmával az elnökjelölt úr ismét felkért csapatának tagjává, aminek nagyon örültem, 

hiszen így a megkezdett munkát tudom folytatni, egy hatékony és jól működő csapattal. 

Munkámmal igyekszem majd mind az alelnöki, mind a gazdasági ügyekkel kapcsolatos 

kérdésekben a lehető legalaposabb, legkörültekintőbb tanácsokat, válaszokat adni. 
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Lázár László 

1987. január 25.-én születtem egy alföldi kisvárosban, Hajdúböszörményben. Középiskolai 

tanulmányaimat a helyi Veress Ferenc Szakképző Iskola Informatika tagozatán végeztem. 2005-

ben tehát felvételiztem az Informatikai Karra, melynek jelenleg is hallgatója vagyok. A sporthoz 

már nagyon korán közel kerültem, főleg a labdajátékok vonzottak melynek köszönhetően az 

általános majd a középiskolám kosárlabda csapatát erősítettem. Az Egyetem elkezdése után a 

kosárlabdázást ugyan abba hagytam, de a sportnak továbbra is nagy figyelmet szenteltem. 2008-

ban beléptem a KUK KDB-ba és 2011 szeptemberéig a pályázati megbízott feladatait láttam el, 

jelenleg, mint a Diákbizottság Elnöke dolgozom. 2010 februárja óta vagyok a Kollégiumi 

Hallgatói Önkormányzat elnökségének tagja és a KolHÖK sportreferense. Amikor Hartyándi 

Mátyás idei évre is felkért, hogy töltsem be ezt a pozíciót, nagyon örültem, hiszen rengeteg 

lehetőség van, a kollégiumok sportéletében melynek megvalósulását az idén is elősegíthetem. 

 

Nádai Endre Levente 

1991-ben születtem Budapesten, jelenleg Nagykátán élek. 2010 szeptemberében nyertem felvételt 

az ELTE Informatikai Karára. Az elmúlt évben több ELTE KCSSK rendezvény szervezésében is 

részt vettem, és nekem jutott az a megtiszteltetés, hogy a 2011-es Budaörsi Napokon a Bolyai 

Club színpadának egyik kortese, főszervezője lehettem. Tavaly a korábbi KCSSK IK-s 

Mentorprogram hagyományait folytatva többedmagammal tanulókört indítottam. Számítógépes 

grafikai ismereteim mellett webes tapasztalattal és adatbázis-kezeléssel kapcsolatos ismeretekkel is 

rendelkezem. Az ELTE Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat EKIF és informatikai referense 

voltam az elmúlt évben. Remélem, hogy képességeimmel újra hasznos tagja lehetek a csapatnak. 

 

Szabó Zsolt 

1991-ben születtem Budapesten. Középiskolai tanulmányaimat az agárdi Chernel István 

Gimmnáziumban végeztem. 2010-ben kezdtem az ELTE IK programtervező informatikus 

szakán és ezzel egy időben a KCSSK lakói közé is felvételt nyertem. 2011 szeptemberétől a 

KCSSK Diákbizottságának informatikai referenseként tevékenykedem a kollégiumi 

érdekképviseletben. 2012 januárjától az ELTE IK HÖK kollégiumi megbízottja lettem, ezzel 

együtt a KolHÖK küldöttgyűlés tagjává is váltam. Hartyándi Mátyás 2012 februárjában kért fel a 

megüresedett kommunikációs referensi poszt betöltésére, amit szívesen elvállaltam. Ugyan ebben 

az évben ősztől tisztségváltás következtében a KolHÖK elnökség titkárává neveztek ki. Remélem 

a belső kommunikáció javításával és weblap kezelési tapasztalataimmal segíthetem majd az 

elnökség munkáját. 
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ÉRDEKKÉPVISELET 

 

Egyetemi Kollégium 

Az Egyetemi Kollégium a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat természetes szövetségese. 

Jelenlegi vezetője, Dr. Seifert Tibor számos alkalommal állt már ki nyíltan is a hallgatók, és 

különösen a kollégisták érdekében. Elévülhetetlen érdeme a Kőrösi Csoma Sándor Kollégium 

felújításának végigvivése, ugyanakkor a jelenlegi nehéz gazdasági helyzetben korlátozottak a 

lehetőségei. Emiatt akár olyan helyzet is kialakulhat, amelyben a különböző hallgatói és 

üzemeltetői elvárások és célok alapvetően szembekerülnek egymással. Ennek megelőzése 

érdekében remélem, hogy sikerülni fog a jövőben a reciprocitás elvét betartva közös nevezőre 

kerülnünk mind a Kollégiumi Vezetői Értekezleteken, mind pedig a személyes egyeztetéseken, 

hiszen évek óta egymás egyik legfontosabb partnerei vagyunk. 

 

Kollégiumok 

Az Egyetemi Kollégium egy energia- és költségigényes felújításon van túl, ugyanakkor mind 

főigazgató úr pályázatában, mind az Egyetem intézményfejlesztési tervében középtávon felmerült 

a többi kollégium felújításának illetve a csökkenő hallgatói szám esetén eladásának a gondolata. 

Az eladás témáját még az is árnyalja, hogy a Kerekes Kollégium bérleményünk szerződése az idei 

tanévvel lejár és likviditási problémák miatt nem biztos, hogy az Egyetem tovább fogja tudni 

bérelni. A választmánnyal egyeztetve azt gondolom, ezekben a kérdésekben a legfontosabb 

feladatunk, hogy alaposan tájékozódjunk a kérdésekben, hogy aztán a helyzetet és a 

lehetőségeinket tisztán látva, az Egyetemi Kollégiummal közösen hatékonyan képviselhessük a 

kollégisták érdekeit. A Kerekes Kollégiummal kapcsolatban meg kell vizsgálni annak a lehetőségét, 

hogy milyen úton és módon menthető meg a kollégium, illetve fel kell készülnünk egy 

vészforgatókönyvvel is a bezárás esetére, ez utóbbiban nagy segítségünkre lehet a tavalyi KCSSK-

Griff példa. A kollégiumi karbantartásokkal kapcsolatban pedig ki kell értékelni a kérdőíveink 

eredményeit és elsősorban arra kell törekednünk, hogy először a kollégiumok legalapvetőbb 

igényeivel kapcsolatos igények oldódjanak meg, jóléti fejlesztésekre csak ezek után kerülhet sor. 

 

Kollégiumi rendszer 

Novembertől Egyetemünk az Egységes Tanulmányi Rendszert lecserélni az országosan elterjedt 

NEPTUN Tanulmányi Rendszerre. Az átállással kapcsolatban felmerült a NEPTUN Kollégiumi 

Moduljának opcionális átvétele is, amely lecserélné a jelenlegi Egységes Kollégiumi Információs 

és Felvételi Rendszert. Sajnos a NEPTUN kollégiumi moduljának általunk ismert eredeti 
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változata alkalmatlan lett volna, hogy továbbvigye azokat az elveket és szempontokat, azt a 

fejlettséget, amelyet az EKIF képviselt. Reménykedésre ad viszont okot, hogy a múlt félévi 

egyeztetések hatására a NEPTUN-t kezelő SDA Informatika Zrt. bevezette azokat a 

legfontosabb változtatásokat, amelyeket hiányoltunk a modulból. A kollégiumi felvételivel 

kapcsolatos jogainkat és kötelességeinket a legfontosabb jogosítványunknak tekintem, éppen 

ezért azt gondolom, hogy a Kollégiumi rendszer ügyében a lehető legalaposabban kell eljárnunk 

és csak kellő tesztelés eredményeképpen szabad véleményt formálnunk. 

 

Felvételi ügyrend 

Mivel a kollégiumi felvételi ügyrend jelentősen függ az alkalmazott felvételi rendszertől, ezért 

jelenleg csak általános alapelveket szeretnénk ezzel kapcsolatban megfogalmazni. A 

választmányunk egybehangzó véleménye alapján ragaszkodni kívánok a jelenlegi szociális 

szemléletű rendszerhez, ugyanakkor a szeretném megvizsgálni a dokumentumok rendezésének 

illetve egységesítésének lehetőségét az Egyetemi Kollégium és a Főtitkár segítségével. Erre és a 

választmány érvényesítési tapasztalatára alapozva ezután választ kívánok találni az elmúlt évek 

során felmerült elvi és pontrendszerbeli kérdésekre. 

 

Kollégiumi Hallgatói ösztöndíj 

A kollégiumi hallgatói ösztöndíj, olyan hallgatók jutalmazását szolgálja, akik aktívan 

tevékenykednek a kollégiumi közélet növelése érdekében. A főigazgató által elkülönített keretet 

félévente felosztják a kollégiumok között olyan módon, hogy egy bázisösszegen felül a 

kollégiumok férőhelyszámai alapján arányos az elosztás. Ez azért jó, és igazságos módszer, mert 

a kis kollégiumok is érdemi kerettel gazdálkodhatnak. A kollégiumonkénti összegek a 

diákbizottságok és az igazgatók döntése alapján az adott kollégium pályázói között kerülnek 

elköltésre szigorú szabályok szerint. Szeretnénk, ha ez az ösztöndíj a jövőben is változatlan 

formában megmaradna, hogy az ELTE kollégistái a hatékony közélet megszervezéséért, 

minimális jutalomban részesülhessenek. 

 

Egyetemi Hallgatói Önkormányzat 

A Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat nem pusztán részönkormányzata az Egyetemi Hallgatói 

Önkormányzatnak, hanem több dologban osztozik is vele. Egyrészt mindkét szervezet a 

Gerlóczy utcai központi irodában székel, másrészt közös a szórakoztató rendezvényekért 

megbízott felelősünk, harmadrészt mindketten alapesetben kari részlehajlás nélkül, egyenlő 

módon látjuk el az érdekképviseletet. 
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Az EHÖK Ellenőrző Bizottság elnökének idén a KolHÖK delegáltját választották meg, ez 

fontos lehetőség és minta lehet számunkra abban, hogy miként tudjuk nem csak az EHÖK-kel, 

de a kari részönkormányzatokkal is megerősíteni vagy fenntartani a partneri viszonyunkat. Utóbbi 

különösen fontos a számunkra, hiszen mindegyik karunkhoz kötődnek kollégisták. A jó viszony 

zálogának a partnerségen és részrehajlás nélküliségen túl a kari kollégiumi referensekkel folytatott 

hatékony kommunikációt tekintem. 

 

Választmány 

A KolHÖK választmánya a részönkormányzatok diákbizottsági elnökeiből és szakkollégiumok 

delegáltjaiból áll. A tagkollégiumi részönkormányzatok és a szakkollégiumok autonómiája 

számomra alapvető, így úgy gondolom, hogy a KolHÖK legfontosabb feladata, hogy jó 

ernyőszervezetként működhessen. Terveim szerint az elmúlt félévhez hasonló módon minden 

fontosabb témát előkészítés után megvitatnék a választmányi üléseken, és rendszeresebbé 

tenném a formális és informális találkozókat is.  

 

Szakkollégiumok 

Mindenképpen szeretném kiemelni, hogy a szakkollégiumokhoz az elmúlt évek programjaitól 

eltérő módon viszonyulnék. Úgy gondolom, nem hiba feladni olyan központi elképzeléseket, 

amelyek igazán sohasem tudtak megvalósulni. Helyette inkább azt látom jó hozzáállásnak, ha nem 

erőltetünk, viszont minden erővel támogatunk olyan ötleteket, amelyek Egyetemünk 

szakkollégiumai közötti együttműködésből indulnak ki, vagy azt szolgálják. Ehhez az eddigieknél 

rendszeresebbé, alaposabbá és belsőségesebbé kívánom tenni a szakkollégiumokkal való 

egyeztetéseket és létre kívánok hozni egy rendszeres kerekasztalt, amely keretében a rendszeres 

egyeztetésen túl stratégiai tervezés is megvalósulhatna. 

 

Stratégiai partnerek 

A hallgatói önkormányzatokon kívül a KolHÖK jó kapcsolatot ápol az Egyetem és az azt 

körülvevő társadalmi tér számos szereplőjével. A Karrierközpont, a Housing Office illetve a 

Szolgáltatásszervező Kft eddig is több alkalommal együttműködött velünk. Remélem, hogy a 

közeljövőben az egymásrautaltságból származó közös gondolkodás további szép eredmények 

elérését teszi majd lehetővé. Viszonyunk a közhasznú Kollégiumi Alapítvánnyal továbbra is 

töretlenül jó, remélhetőleg a lassan pályázási kort elérő szervezettel a közeljövőben komolyabb 

közös projektekbe foghatunk, ahogy abban is bízom, hogy az ELTE EKSz-szel hasonlóképpen 

gyümölcsöző együttműködés tud kialakulni az elkövetkezendő évben.  
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Országos képviselet 

A Felsőoktatási Kollégiumok Országos Szövetségével a szervezet inaktivitása folytán nincs élő 

kapcsolatunk, ugyanakkor ezt az űrt messzemenőkig pótolja a Budapesti Felsőoktatási 

Kollégiumok Szövetségében végzett munkánk. A kollégiumi főigazgató és az én személyemben 

jelenleg az egyetlen egyetem vagyunk, ahonnan fenntartói és hallgatói fél is ül a BFKSz szűk körű 

operatív testületében, továbbá az egyetlen ilyen hallgatói tagként jelentős a szavam. Ez a friss 

szerveződés mindössze fél év alatt eljutott a megalakulástól a Parlament oktatással foglalkozó 

bizottságának támogatásáig, így reményeim szerint a Hallgatói Önkormányzatok Országos 

Konferenciájának elnökségével és budapesti régiójával együttműködve a felsőoktatási 

kollégiumok helyzetét és jövőjét alapvetően meghatározó szervezetté nőhetjük ki magunkat. 

 

SZAKMAI PROGRAM 

 

Kommunikáció 

 

Az előző év sikereire alapozva szeretnénk a következő időszakban is folytatni az elkezdett és 

folyamatban lévő korszerűsítéseket. Nagyon fontos a hallgatók szempontjából, hogy mindig 

naprakész és pontos információkkal szolgáljunk számukra az összes fórumon. Hallgatói 

szempontból az elsős beköltözésnél különösen lényeges, hogy milyen felületet lát, milyen 

rendszereket kell használnia a mindennapi élete során. A következő időszak programját ennek 

figyelembevételével fogalmaztuk meg. Olyan feladatokat tűztünk ki, amelyek néhol szorosan 

együttműködnek különböző referensek munkáival, és a korszerű kommunikáció és 

információszolgáltatás felé mozdítják mind a kollégiumokat, mind a hallgatói érdekképviseletet. 

 

Kommunikációs stratégia 

A legfontosabb dolog, hogy mindig tisztán le legyen fektetve, hogy milyen célt akarunk elérni, ki 

az a célcsoport, akit meg akarunk szólítani és mi az az időintervallum, amikor ezt hatékonyan 

alkalmazni tudjuk, valamint mik azok a csatornák, ahol folynia kell a kommunikációnak. Ezen 

kívül fontos a közölni kívánt információk kiválasztása és azok rendszerbe szedése, valamint a 

visszacsatolások értékelése. Nyilvánvalóan ezek mellett még, több dologra is szükség van a 

sikerhez, de ezek nélkül biztosan nem fog működni. Ezek a legfőbb dolgok, amiket kollégium 

specifikusan, alkalmazkodva a célcsoporthoz kell megvalósítani az elkövetkezendőkben. Ehhez 

pedig definiálnunk kell, hogy a fent említett feltételek mit takarnak a kollégiumi közegben, mi áll 

rendelkezésünkre belőlük és mi az, amit a meg kell valósítani a jövőben. 
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Célok 

Érdekképviselőként nyilvánvaló, hogy rengeteg olyan információt kapunk, amit nekünk kell 

továbbítani a kollégisták felé. Mi vagyunk kapcsolatban az Egyetemi Hallgatói Önkormányzattal, 

a többi kar hallgatói önkormányzatával és az egyetem vezetésével is. Kiváló példa erre a jelenleg 

zajló Neptun-kommunikáció. Az információk kiindulópontja pedig többségében ezektől a 

szervezetektől érkezik. Ezen kívül pedig felvételi eljáráshoz, saját programokhoz, 

rendezvényekhez tartozó információkat kell elsődlegesen eljuttatnunk a kollégistákhoz. És 

mindezt a lehető legnagyobb hatékonysággal kell tennünk! 

 

Célcsoportok 

Habár elsőre egyértelműnek tűnik a feltételek e része, mégsem olyan egyszerű. Az év nagy 

részében természetesen a kommunikáció a kollégiumok aktuális lakói felé folyik. Azonban vannak 

speciális esetek is, amikor a leendő kollégistákat kell megszólítanunk. Ilyen az elsős felvételi eljárás 

során a kollégiumokba jelentkező hallgatók csoportja. Az utóbbi években sajnos azt tapasztaltuk, 

hogy a második félévtől, tehát februártól a tanév végéig egyre emelkednek az üres helyek számai a 

kollégiumokban. Itt beszélhetünk az egyetemi hallgatók olyan szegmenséről, akiket évközben egy 

kampány segítségével sikeresen meg kell tudunk szólítani és ez által orvosolni a problémát. A 

negyedik csoport pedig az első csoport részhalmaza, az érdekképviselők. A Kollégiumi Hallgatói 

Önkormányzat segíti a kollégiumi diákbizottságok munkáit. Ebbe a folyamatba kell beleilleszteni 

azt a kommunikációt, amivel az ő munkájukat is hatékonyabbá tudjuk tenni, mind az év közbeni 

rutinfeladatoknál, valamint kiemelten a felvételi eljárás keretében, az adatlapok érvényesítésénél.  

 

Időzítés 

Az időzítés szintén a legfontosabb elemek közé tartozik az információközlésben. Figyelembe kell 

venni, hogy a fent felsorolt csoportok közül melyiket akarjuk a csatornáinkon keresztül elérni és 

arra is figyelni kell, hogy milyen típusú információt akarunk közölni és úgy meghatározni az 

időszakot. A már beköltözött kollégisták felé a kommunikációnk gyakorlatilag folyamatos egész 

évben. Ugyanez érvényes az érdekképviselők körére, azzal a kitétellel, hogy a felvételi időszakban 

jóval gyakoribb a kommunikáció. Ennek elősegítésére össze kell állítani egy „érvényesítő 

kisokost”, amit minden évben aktualizálni kell a változásokhoz. Ez abban az esetben válik 

különösen fontossá, amennyiben áttérünk a Neptun kollégiumi moduljának használatára. 

 

A harmadik csoport a felvételizők köre. A feléjük indított kommunikáció már az EDUCATIO 

kiállítással kezdődik. Itt még egy nagyon széles csoportot kell informálnunk, tehát leginkább 



ÚJULÓ ERŐVEL 
HARTYÁNDI MÁTYÁS ELNÖKI PROGRAMJA 

2012  - 11 - 

 

általános információkkal kell szolgálnunk. Ehhez elengedhetetlen, hogy kollégiumi részről is részt 

vegyünk az előkészítő bizottság munkájában és az előkészületek keretében elkészítsünk egy olyan 

szóróanyagot, amely tartalmazza a legfontosabb információkat a kollégiumokról és vonzóvá is 

teszi azokat, a leendő egyetemisták számára. A második lépcsős kommunikáció ott kezdődik, 

amikor a felvételt nyernek a diákok az egyetemre. Ez már egy jóval szűkebb csoport, némileg 

célzottabb, egyre inkább specifikus tájékoztatásra van szükség az irányukba. A harmadik pedig az, 

amikor már kapcsolatba kerülnek az Egyetemi Kollégiummal és konkrét információkra lesz 

szükségük a jelentkezéshez, a felvétellel pedig átkerülnek a már említett első csoportba. Az eddigi 

tendencia szerint februártól üresedő helyek feltöltésére pedig már a folyamat megindulása előtt 

készen kell állnia egy olyan kampánynak, amelyet azonnal útjára indíthatunk, amikor szükségessé 

válik. Ennek a kampánynak segítségül kell hívni minden egyetemi kommunikációs csatornát, hogy 

minél több hallgatóhoz jusson el, a kialakításával pedig vonzóvá kell tenni a kollégiumot. 

Konkrétumokról az elkövetkezendőkben fog szó esni. 

 

Csatornák 

A legtöbb információt ímél útján, méghozzá kollégiumi hírlevélben juttatjuk el a kollégistáknak. 

Jelenleg ez a legfőbb kommunikációs csatornánk, ugyanis ezzel egy időben szinte az összes 

kollégistát el tudjuk érni. Más kérdés, hogy sajnos közel sem mindenki olvassa el ezeket a 

leveleket. Ebből egyenesen következik, hogy változtatnunk kell valamilyen irányba. A technikai 

háttér sajnos nem megfelelő arra, hogy küllemében javítani tudjunk a hírlevélen, így egyértelműen 

a tartalmi javulás felé kell eltolnunk a hangsúlyt. A Neptun bevezetésével és az erre való átállással 

lehetséges, hogy meg tudjuk valósítani a „HTML” alapú hírlevelet, azonban ez még bizonytalan, 

így ígéretet nem tudunk megfogalmazni ezzel kapcsolatban, de mint lehetőséggel számolnunk kell. 

Fontosnak tartjuk, hogy rövid, figyelemfelkeltő hírek kerüljenek ki, mert tapasztalataink szerint, 

ha túl hosszú egy rész, akkor azt és az utána következőket nem olvassák már el. 

 

Alapvetően két csoportra kellene osztani a hírlevelet, méghozzá az alapján, hogy milyen 

időközönként kerülnek kiküldésre. Lenne a rendszeres típus, amelyet havonta kétszer, indokolt 

esetben háromszor, előre meghatározott napokon küldünk ki. Ezeket a naptári napokat előre le 

kell adni a többi hallgatói önkormányzat kommunikációsainak is, így ők is tudni fogják, hogy 

meddig kell elküldeniük nekünk a kiküldésre szánt anyagot. A másik típus értelemszerűen a 

rendkívüli lenne, amelyet csak indokolt esetben küldenénk, ha valamilyen hír tényleg nem várhat a 

következő fix időpontig. Erre szigorú feltételeket kell szabni, ugyanis ha azt látja a kollégista, hogy 

folyamatosan hírlevelet kap tőlünk, akkor feltehetően még kevésbé fogja olvasni a jövőben őket. 
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A következő fontos eszköz a kezünkben a hallgatói önkormányzatunk Facebook oldala. Az 

indulása óta küzdünk azzal a problémával, hogy kevés ember kedvelte az oldalt, aminek az okait a 

mai napig nem sikerült megfejteni. A cél itt is egyértelműen az lenne, hogy információkat tegyünk 

közzé és juttassunk el a kollégistákhoz, hiszen a statisztikák is azt mutatják, hogy akik 

rendelkeznek „Facebook account-tal”, többségében huszonnégy órán belül legalább egyszer 

belépnek. Emellett közvetlenebb és kötetlenebb formában tudnánk megtenni ezt a hírlevélhez 

képest. 

 

Ahhoz, hogy többen látogassák az oldalt kitaláltunk egy pályázatot, amit a következő formában 

szeretnénk megvalósítani: a pályázat lényege az lenne, hogy a jelentkezőknek egy videót kell 

készíteni, amiben bemutatják a kollégiumukat vagy esetleg több kollégiumot. A pontos kiírás még 

kidolgozás alatt van, de csak annyi feltételt szeretnénk szabni, ami nem gátolja a kreativitást. Ez 

több okból kifolyólag előnyös lenne: az elkészült videókat hasznosítani tudnánk a különböző 

kollégiumokat promotáló kampányokban. Emellett a videókra történő szavazást a Facebook 

oldalon valósítanánk meg, így megnőne azoknak a hallgatóknak a száma, akik kedvelik a 

honlapunkat, így több hallgatóhoz jutnának el az ott közzétett hírek. Azonban meg is kell 

tartanunk ezeket a hallgatókat, így folyamatosan érdemi információt kell közzétennünk, valamint 

rendszeres játékokkal, rejtvényekkel lehet feldobni az úgymond unalmasabbnak tűnő 

információáradatot.  

 

A harmadik csatorna hallgatói önkormányzatunk hivatalos honlapja. A honlap jelenleg is 

fejlesztés alatt áll, mivel a technikai hátteret a jövőben is a virtuális szerverünk fogja biztosítani. 

Az először a kollégiumba jelentkező hallgatóknál játszik talán a legfontosabb szerepet, hiszen ők 

minden információt onnan próbálnak begyűjteni a kollégiumokról. Emiatt rendkívül fontos, hogy 

a honlap naprakész legyen, az információk, adatok azonnal frissítve legyenek. (Emellett létre kell 

hoznunk az alapítványunk honlapját is, mivel a korszerűbb, hatékonyabb működéséhez ez 

elengedhetetlen.) 

 

Ezek a csatornák állnak tehát rendelkezésünkre a kollégisták irányába folyatott kommunikáció 

során. Úgy gondoljuk, ha megfelelő hatékonysággal használjuk ezeket, akkor elegendőnek kell 

lenniük. Ez viszont nem azt jelenti, hogy le kell mondanunk a további fejlődés lehetőségéről. Így 

létre fogunk hozni egy kommunikációs bizottságot, amelynek feladata lesz a további lehetséges 

csatornák keresése, valamint egy olyan kommunikációs stratégia megalkotása, amelyet sikerrel 

tudunk majd alkalmazni.  
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Visszacsatolások 

Ha csinálunk valamit, akkor tudjuk, hogy jól csináljuk, ha erről pozitív visszajelzést is kapunk. Ha 

rosszul, akkor pedig értelemszerűen negatívat. A hangsúly azon van jelen estben, hogy lássuk, 

hogy mi az, ami jól működik és mi az, amin változtatni kell, tehát mindegy, hogy milyen 

értékelésű, de legyen visszacsatolás. Erre rendkívül alkalmas az előző félévben megvalósított 

kérdőív, amit szeretnék a jövőben is alkalmazni a kommunikációs területen is.   

 

Külső információforrások 

Minden Hallgatói Önkormányzat egyik legfontosabb feladata a hiteles információ szolgáltatása a 

hallgatói felé. A legalapvetőbb információk terén a KolHÖK speciális helyzetben van a Kari 

Hallgatói Önkormányzatokhoz képest, hiszen például a kollégiumok adatai (mint férőhelyek 

mennyisége, egy szobában lakó hallgatók száma, stb…) szinte minden kar honlapján 

megtalálhatóak. Ezzel csupán az a probléma, hogy az adatok nem mindenhol szerepelnek 

helyesen. Sok helyen elévült elérhetőségek vannak kint, ami miatt gyakran keresnek fel például 

volt Diákbizottsági elnököket, illetve a Griff Hotel, a Kerekes, a Kőrösi Csoma Sándor és a 

Nándorfejérvár úti tagkollégiumok férőhelyeinek változása, minőségbeli javulása vagy épp 

megszűnése sincs feltüntetve. Ez a helyzet onnantól csak romlani fog, amikor beüzemeljük az új 

honlapunkat és már a régi hivatkozások is kisebb-nagyobb eséllyel nem létező címekre fognak 

mutatni. 

 

Úgy érezzük, hogy a mi feladatunk és kötelezettségünk, hogy ez a helyzet tisztázódjon. 

Tervezzük, hogy a kari referensekkel együttműködve sorra felkeressük az illetékeseket és 

kijavíttatjuk a hibákat. Ezt a megoldást azonban nem érezzük teljesnek. A mi elképzelésünkben az 

ideális állapot az lenne, ha az ELTE-n működő bármilyen HÖK kollégiumi tájékoztatás címszó 

alatt mindössze egy linket adna meg, ami a KolHÖK hivatalos oldalára mutat, hiszen a jelenlegi 

helyzetben nem elképzelhetetlen, hogy további alapvető adatok fognak változni, a kontaktok 

változása pedig egyenesen magától értetődő. Így a jövőre nézve is el tudnánk kerülni az 

önhibánkon kívüli félretájékoztatást. 
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Informatika 

 

Neptun support 

A Neptun rendszer bevezetését követően valószínűleg szükség lesz olyan emberekre, akik 

naprakészen és mélységeiben ismerik a tanulmányi rendszerünk kollégiumi modulját (support). 

Ennek a feladatkörnek a teljes körű ellátása is célként fogalmazódott meg. A még ismeretlen, de 

esetlegesen hasznos funkciók olyan lehetőségeket kínálnak az új tanulmányi rendszerben, amivel 

megkönnyíthető a kollégiumok mindennapi működése is, például foglalórendszer kialakítása 

egyszerűbben megoldható (a rendszerből nyert adatok segítségével). A Neptun rendelkezik 

hírlevél funkcióval is, amelyet fel tudunk majd használni a kollégisták felé irányuló 

kommunikációra. 

 

Kollégiumi rendszerek és a Neptun kapcsolata 

Számos kollégium rendelkezik saját, belső ügyintéző rendszerrel, amely a mindennapi kollégiumi 

szolgáltatások igénybevételét könnyítené meg. Az ilyen rendszerek esetében kritikus fontossággal 

bír, hogy mindig a legfrissebb hallgatói adatokat érje el. A Neptun rendszer bevezetése után 

próbálkozásokat teszünk arra, hogy ezek a rendszerek közvetlenül kérdezhessék le a kollégisták 

adatait, így folyamatos szinkronban tartva azokat. 

 

Közös adatbázis 

Célként fogalmazódott meg az elnökségben, hogy legyen egy központi, folyamatosan 

szinkronizált adatbázis az éppen aktuális adatokkal mind a kollégiumokról (férőhely, szobák, 

internetsebesség, stb.), mind pedig a hallgatói érdekképviseleti szerveink felépítéséről, a 

tisztségeket betöltő emberek adataival, elérhetőségével. Az adatbázis sikeres elkészítése alapul 

szolgálhatna a későbbiekben, és biztos pontot adna a hallgatói tájékoztatáshoz. Az adatbázis 

előnye az is, hogy mind az elnökségi, mind a kollégiumi diákbizottsági részről lehetőség van a 

szerkesztésre, és a naprakész, éppen változtatott adatokról értesítőt kaphatnak a feliratkozottak. 

 

Levelezőrendszer 

A KolHÖK jelenlegi levelezőrendszere nem korszerű, viszont a napi feladatok ellátásához 

szükséges lenne egy stabilan működő, 24/7 rendelkezésre álló szolgáltatás, amely a hivatalos 

címeinket használja a kommunikációra. Ennek a rendszernek a kiépítése és üzemelése is a céljaim 

között szerepel. 
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Kollégiumi honlapok 

A jelenlegi kollégiumi honlapok egy része elhanyagolt, ritkán frissített, vagy nem is létezik. 

Ugyanakkor manapság nagyon fontos az információk minél gyorsabb és pontosabb közvetítése, a 

honlapok erre szolgálhatnak alapul. Nem egy közösségi oldal, inkább az állandó és fontosabb 

információkat tartalmazó honlap, amely bennünk megfogalmazódott. Célunk az, hogy közös 

megegyezésre tudjunk jutni a diákbizottságokkal a kérdéssel kapcsolatban, és ha pozitív döntés 

születik, akkor ehhez megadjunk minden technikai támogatást, valamint felkészítő képzést is az 

esetleges felelősöknek. A honlapok egy egyszerűsített, összevont csomag részei lennének, amelyek 

lehetővé tennék, hogy minden kollégium a neki megfelelő honlapstruktúrát tudja kialakítani. 

Személyes egyeztetés alapján ezek könnyen testre szabhatóak lennének. 

 

Belső ügyintézés 

Az előző (2011/12-es) elnökségi időszakban bevezetésre került az úgynevezett „TODO” lista 

használata. Ennek célja az volt, hogy egy helyre gyűjtse a leginkább elnökségi üléseken felmerülő, 

fontosabb feladatokat, az ahhoz tartozó felelőst vagy felelősöket, valamint a feladat teljesítésének 

határidejét. Jelenleg ez a lista Google Spreadsheet formában létezik, ahol egy fülön található az 

összes kiadott feladat. Úgy gondoljuk, hogy a „TODO” lista jól szolgálta az elnökség munkáját, 

ezért semmiképp sem akarjuk megszüntetni, viszont a továbbfejlesztésre igény lenne. Terveink 

szerint minden elnökségi tag kapna a dokumentumban magának két saját fület, ami dinamikusan 

frissülne a saját feladataival. Az egyik az összes főoldalon található feladat listáját képezné, a 

másik pedig a még meg nem oldott feladatok listája lenne. Így megspórolnánk a keresgetéssel 

töltött időt a mindennapi munkában, valamint a beszámolók írása közben. Ezeken felül egy másik 

fülön a határidőből kicsúszott feladatok listáját lehetne megtalálni, ami az elnök számonkérési 

munkáját könnyítené. Ahhoz, hogy ezek a dinamikus megoldások megvalósíthatóak legyenek, a 

jelenlegi főoldal szerkezetét is át kell majd alakítani a Spreedsheet függvények korlátozottsága 

miatt. 

 

A belső kommunikációt segítené továbbá több Google Naptár bevezetése az elnökségnek, a 

választmánynak és a küldöttgyűlésnek. Ezek nagyban könnyíthetik a tájékozódást a sűrű üléses 

időszakokban, mint például az elsős- és felsős felvételik idején. Tervezünk továbbá az új IIG-s 

szerverünkre FTP szolgáltatást, ami segítségével jól strukturáltan, a következő elnökségnek 

könnyen tovább adható módon, tudnánk a különböző projektjeinkről készült dokumentumokat 

tárolni, így segítve az utódok munkáját. 
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Szolgáltatásszervezés 

 

A KolHÖK szolgáltatásszervező bizottsága 2010 őszén alakult. A bizottság célja, hogy a 

kollégiumok szolgáltatásának sokszínűségét növelje, megpróbálja felmérni a hallgatók 

szolgáltatásokkal kapcsolatos igényeit és a lehetőségeihez mérten ezeket kielégítse. A bizottság 

már a kezdetektől fogva ellátta azt a funkciót melynek segítségével az egyes részönkormányzatok 

hirdetményeiket elhelyezhették más tagkollégiumokban. Véleményem szerint a bizottság első két 

éve az útkeresésről, kérdésfelvetésekről szólt: mik azok a legfőbb területek ahol a kollégisták 

kollégiumon belüli lehetőségeit legjobban tudjuk növelni, mik azok a pluszszolgáltatások 

melyekre a hallgatóknak szükségük van. 

 

Kollégiumi kérdőív 

Ehhez képest a tavalyi év nagy eredménye, hogy a kollégiumi kérdőív által egy olyan munkaanyag 

áll rendelkezésünkre, amely képes megválaszolni ezeket a kérdéseket. A következő év 

legfontosabb feladata a felmérés kiértékelése, az eredmények hasznosítása mind a sportszervezés, 

rendezvényszervezés, programkiszervezés területén. A múlt tapasztalatai alapján, a változó 

körülményeknek megfelelve a felmérésünket meg szeretnénk ismételni, külön figyelmet szentelve 

azon elemek vizsgálatára, melyek már az előző kérdőív eredményeire alapozva kerültek 

megrendezésre. 

 

Szolgáltatói együttműködések 

Felmerült az igény, hogy az ELTE EHÖK rendezvényire a kollégiumokban is lehessen jegyeket 

vásárolni, a hallgatóknak ne keljen más karok kampuszaira elmenniük. A Karrier Központtal 

pedig célunk, hogy amennyiben kapacitásuk engedi képzéseket szervezzünk ki az egyes 

tagkollégiumokba. Ezek miatt célul tűztük ki egy olyan rendszer kiépítését, ahol a hallgatók a 

lehető leggyorsabban és legegyszerűbben tudják igényelni és használni az ELTE+ által nyújtott 

szolgáltatásokat. Ennek a rendszernek a kiépítése során a technikai hátteret szükséges lehet 

informatikailag biztosítani. 

 

Szolgáltatói pontok 

A fenti célok miatt fontos számunkra, hogy a felújított Kőrös Csoma Sándor Tagkollégiumban 

létesülő ELTE plusz ponttal, szolgáltató és sport irodával jó kapcsolatot ápoljunk. Az irodával 

való jó együttműködés fontos kiinduló pontja lehet, hogy milyen szolgáltatásokat lehet 

költséghatékonyan biztosítani a kollégiumokban. Meg kell vizsgálnunk, hogy milyen lehetőségeink 
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vannak arra, hogy az ELTE plusz ponthoz hasonló szolgáltatói irodákat, pontokat hozzunk létre 

a többi tagkollégiumokban. Mérlegelnünk kell, mik azok a szolgáltatások, amiket a 

Szolgáltatásszervező bizottság a helyi Diákbizottságokkal együttműködve képes létesíteni.  

 

Gazdálkodás, pályázás 

 

Költségvetési tárgyalások 

Az idei évben láthattuk, hogy egyre inkább csökkennek a működési keretek, egyre kevesebb a 

szétosztható összeg. Az éves kereten az ELTE nyolc kar hallgatói önkormányzatának, az EHÖK-

nek és a KolHÖK-nek kell osztoznia. Minden részönkormányzat szeretné tartani, továbbá 

javítani is az elmúlt években hozott költségvetési kereteit, ezért egyre hosszabb tárgyalások 

várhatók ebben a témakörben. Az előző években is próbáltuk a lehető legjobb koncepciót 

kialakítani arra, hogy a költségvetés csökkenése ne menjen a kollégiumi rendezvények és 

vezetőképzők minőségének a rovására. Ezt a jövőben is szeretnénk tartani. A költségvetési tervet 

úgy kívánjuk kialakítani, hogy a benne található tételek összegei a lehető legkevesebb költséget 

jelentsék. Szeretnénk, ha a Diákbizottságok tudnák tartani a hagyományaikat, ehhez viszont 

elengedhetetlen, hogy körülbelül ugyanazokkal a költségvetési feltételekkel kezdjenek neki a 

rendezvényeiknek, mint az elmúlt években. Ennek érdekében a jövőre nézve is szeretnénk, ha a 

költségvetési összegünk nem csökkenne erősen. 

 

Rendezvényalap 

A rendezvényalap idei meghirdetésénél, néhány kisebb változást látunk szükségesnek. Vannak 

olyan tételek, melyek megvásárlása esetén, nagyon magas adót kellene fizetni, ezért ezeket 

javasolnánk, hogy ne lehessen megpályázni. Az ELTE Szolgáltatásszervező Kft.-vel minden egyes 

rendezvényalap költés esetén szorosan szükséges együtt működni. Ebben szeretnénk a 

Diákbizottságoknak segítséget nyújtani, hogy a pályázati összegük kiköltésénél minden rendben 

menjen. 

 

Kulturális és sportpályázatok 

Kollégiumaink diákbizottságai, klubjai sokszor találkoznak azzal, hogy egy rendezvényt, egy 

programot szeretnének lebonyolítani, de nincs meg hozzá a kellő anyagi háttér. Erre biztosítanak 

lehetőséget a kari, rektori és különböző alapítványi kulturális és sport pályázatok, viszont ezekhez 

az intézményekhez sokszor nehéz, néha pedig szinte lehetetlen pályázni, mert sokszor nemcsak a 

pályázatok megírásai bonyolultak, hanem azok elszámolása is bonyodalmat okozhat. 
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A kollégiumi hallgatói önkormányzat ehhez szeretne segítséget nyújtani, olyan formában, hogy a 

sport és pályázati referens feladata lesz a pályázatok figyelése és amennyiben lehetősége van 

valahová pályázatot benyújtani, az érintett diákbizottság, esetleg a pályázatokért felelős 

diákbizottsági tagok figyelmét felhívni.  A referensnek nemcsak a tájékoztatás, hanem a 

pályázatok megírásában való segítségnyújtás is a feladata lesz.  

 

Fontosnak tartjuk a Kari Hallgatói Önkormányzatokkal való kiváló együttműködést is a kulturális 

és sport pályázatok kapcsán, hiszen ez által nemcsak a Diákbizottságok, hanem kari Kollégáik 

dolgát is nagyban megkönnyíthetjük.  

 

Célunk ezen felül egy olyan adatbázis, dokumentum létrehozása, amely részletesen tartalmazza a 

különböző pályázati lehetőségeket, a pályázások és elszámolások módját, a határidőket, valamint 

azokat a fontos pilléreket, amikre különösen figyelni kell egy adott pályázatnál. 

 

Rendezvényszervezés 

 

Nagyrendezvények 

Nagyon fontosnak tartjuk a kollégiumi programok közösségformáló hatását, ezért az 

elkövetkezendő ciklusban is szem előtt tartjuk a kollégiumok rendezvényeit, ezek közül kiemelt 

figyelemmel tekintünk a kollégiumi napokra és egyéb nagy rendezvényekre. Külön fontos 

számunkra a 2013 tavaszán újra megrendezésre kerülő Budaörsi Napok, mely Egyetemünk egyik 

legnagyobb hagyománnyal rendelkező programja, melyre általában egy hét alatt közel 10000 

érdeklődő látogatott el. Eme rendezvények segítésére meg kívánjuk tartani a Rendezvényalap 

pályázatot. A kollégiumi diákbizottságok által szervezett nagy rendezvények sok szempontból 

eltérnek a kari hallgatói önkormányzatok által szervezett programoktól, nézzük csak az anyagi 

oldalát, vagy akár a helyszín kérdését. A részönkormányzatok legtöbbször saját intézményeikben, 

továbbá gazdasági részről tekintve pedig különböző kari források bevonásával valósítják meg 

rendezvényeiket. Eme sajátosság miatt fontos, hogy egy kollégium specifikus, az ELTE 

Rendezvényes eljárásrendhez, illetve a törvényekhez igazodó, kisokost összeállítsunk, így segítve a 

tagkollégiumok rendezvényszervezését. Fontosak még e programok összeállításához a 

megvalósításhoz szükséges dokumentumok (kiszolgálóegységek működési engedélyei, alaprajzok, 

esetleges már kész tűzvédelmi, illetve biztonsági tervek). Ezek összegyűjtésével, beszerzésével 

hozzá tudunk járulni a mindenkori diákbizottságok munkájához. 
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Szponzoráció 

Minden tagkollégium rendelkezik közösségi helyekkel, büfével, ezek tulajdonságainak, általuk 

biztosított lehetőségeinek felmérése az egyik célunk az idei évben, ezzel biztosítani a 

részönkormányzatoknak a könnyebb programszervezést. A vendéglátóhelyekkel kapcsolatban 

fontos, hogy az egyes épületekben milyen feltételek mellett működnek, mely cégekkel vannak 

leszerződve, ebből kifolyólag milyen szponzorációs támogatást tudunk az adott kollégiumba 

bevonni. 

 

Programnaptár 

Kollégiumi programnaptár összeállítása is egy fontos feladat az elkövetkezendő év számára, 

amiből tájékozódhatunk egymás rendezvényeiről, állandó programjairól. Ezek összegyűjtése után 

a kollégiumi hírlevélen keresztül tájékoztatjuk a hallgatókat, milyen eseményekre tudnak 

ellátogatni az aktuális héten, hónapban. Természetesen csak azon programokat jelentetjük meg, 

melyhez az adott részönkormányzat hozzájárul.  

 

Sportszervezés 

 

Jelenleg az ELTE Kollégiumaiban nagyon kevés támogatás és forrás jut a sportéletre. Ennek 

ellenére az előző évekhez képest növekvő tendenciát mutat mind a sportprogramok, mind a 

sportolni vágyó kollégisták száma. A kollégiumi hallgatói önkormányzat célja, az hogy ne csak a 

karokon, esetlegesen a BEAC-on, vagy valamilyen külső helyszínen sportoljanak lakóink, hanem 

otthon, a kollégiumaikban. Sajnos sok kollégiumunk nehéz helyzetben van, ami a 

sportlétesítményeket illetve, nekik a legnehezebb megoldani a sportprogramok szervezését. 

Amennyiben igény van rá, a kollégiumi hallgatói önkormányzat segíteni fog, a kollégiumokhoz 

közeli, sportolási lehetőségek és sporttal foglalkozó cégek megkeresésében, ezáltal is 

lehetőségeket és kedvezményeket teremtve a kollégistáinknak. 

 

Együttműködések 

A kollégiumok sportéletében fontos mérföldkő lehet az ELTE SE, illetve az ELTE-BEAC-al 

való közös együttműködések kialakítása, akár sportrendezvényekről, akár sportprogramokról van 

szó. Az idén kezdtük el az SE-vel közösen több sportág kiszervezését a kollégiumokba. Minden 

sportprogrammal kapcsolatban pozitív visszajelzéseket kaptunk a kollégistáktól, ezáltal sikerült a 

kijelölni a jövőben követendő irányt. Szeretnénk minél több profi sportágat kiszervezni az 

érdeklődő, illetve az ilyen együttműködésekre nyitott kollégiumokba. Természetesen tudjuk azt, 
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hogy sok helyen évek óta jól működő sportprogramok vannak, ezeket pedig lehetőségeinkhez 

mérten próbáljuk maximálisan támogatni, hogy a jövőben is fent tudjanak maradni és továbbra is 

színvonalas sportolási lehetőségeket kínáljanak a kollégiumban lakóknak.  

 

Sportszervezők  

A Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat nemcsak azt tűzte ki célul, hogy sportrendezvényeket és 

programokat szervez, hanem azt is, hogy az egyetem sportéletéhez közelebb próbáljuk hozni a 

kollégiumok sportéletét. Ennek fontos lépcsőfoka a sportra különösen fogékony hallgatók 

megkeresése, a kollégiumi diákbizottságokkal karöltve, hiszen rajtuk keresztül a kollégisták széles 

rétege elérhető, ezért a sportreferens és a diákbizottságokban sporttal foglalkozó referens feladata 

a következő időszakban az olyan kollégiumi közösségekkel való kapcsolat felvétel lesz, amelyben 

a hallgatók maguk szervezik a sporteseményeket. Ezáltal nemcsak elérhetőek lesznek a hallgatók, 

hanem sportág specifikusan tudjuk őket segíteni, támogatni. Így még több hallgatót be tudnak 

majd vonni a sportolásba, valamint még jobban emelhető a színvonala a kollégiumon belüli 

sportoknak.   

 

Sportkommunikáció 

Az előző években fontos feladatunk volt a sport kommunikáció javítása a kollégiumokon belül.  

Azt gondoljuk, ezt az EHÖK, az ELTEONLINE, illetve a különböző sport szervezeteknek 

sikerült lefedni kari szinten, ezáltal elérve a kollégistáinkat is. Ezért szeretnénk fenntartani a 

jelenlegi kommunikációs csatornákat, úgy mint hírlevél, Facebook csoportokon, oldalakon való 

hirdetés, illetve plakát kihelyezés.  Nagyon fontos részét képezi a Kollégiumi Hallgatói 

Önkormányzat kommunikációjának a kolhok.elte.hu. Szeretnénk ezen egy olyan részt kialakítani, 

ami csak a sportról szól, ezáltal a kollégisták könnyen és egyszerűen megtalálhatnának mindent, 

amit a kollégiumi sportéletről tudni lehet és tudni kell. Ezzel párhuzamosan, amennyiben van rá 

igény, egy órarend kialakítását is tervezzük, amely tartalmazná a kollégiumokban lévő 

sportprogramokat, illetve azok elérésének feltételeit, így akár más kollégiumokban is tudnak 

kedvező feltételek mellett a kollégisták nemcsak a sajátjukban.  

 

Focimajális 

4 évvel ezelőtt az akkori KolHÖK elnökség az ELTE Kari Hallgatói Önkormányzatai közötti 

focikupát szervezett. Ez a rendezvény minden tavasszal a Hallgatói Önkormányzatok fontos 

rendezvénye lett, melyet minden évben nagy lelkesedéssel fogadnak. Az idén a KCSSK felújítása 

miatt sajnos csak egyszer tudtuk megrendezni a sporteseményt, de terveink között szerepel a 
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gyökerekhez való visszatérés, azaz a KCSSK új műfüves focipályáján megrendezni a foci 

meccseket. Amennyiben lehetőségeink engedik az idei évtől már évente kétszer, tavasszal és 

ősszel is meg szeretnénk rendezni a „szeretet ünnepét” 

 

Sportbajnokságok 

Mint, ahogyan már a focimajálisból is látszott az egyetemi hallgatók igénylik a sportbajnokságokat, 

ahol összemérhetik tudásukat más játékosokkal. Ez különösen igaz a kollégistákra, a szűk 

közösségek és a négy fal látványa sokszor kényszeríti, és egyben csábítja is a lakókat le a pályákra, 

edzőtermekre. Ezért az idei évben elkezdett kollégiumi kosárlabda bajnokságot, illetve ezzel 

párhuzamosan egy focibajnokságot is szeretnénk évente kétszer, szintén ősszel és tavasszal 

megrendezni. Terveink között szerepel egy többfordulós bajnokság megszervezése is, 

amennyiben a lehetőségeink adottak lesznek, illetve lesz elég érdeklődő.  A két különösen kiemelt 

sportág mellett a Szolgáltatás Szervező Bizottság és a Sportreferens együttműködésével több 

sportágban kívánunk többfordulós bajnokságokat rendezni. Sajnos az előző évekhez képest 

semmit sem javult a kollégiumok felszereltsége, ezért olyan sportágakban gondolkozunk, amelyek 

kollégiumaink többségében megvalósíthatóak. Ilyenek a sakk, ping-pong, csocsó esetleg más 

kisebb teret igénylő sportágak.  

 

KIEMELT PROJEKTEK 

 

Utánpótlásképzés 

 

Az utánpótlásképzés alapvetően két különálló témát érint, a már érdekképviselők fejlődését célzó 

általános vezetőképzőt, illetve speciális továbbképzéseket, illetve a fiatal tehetségek kutatását és 

kiemelését célul kitűző auditorképzést. Mindegyikről elmondható, hogy az itt folyó képzéseket 

szeretnénk a mostaninál is interaktívabbá és gyakorlatiasabbá tenni a helyzetgyakorlatok terén 

nyert tapasztalatunk alapján, amelyre a kísérleti jellegű auditorképzésen tettünk szert. 

 

A vezetőképző és a továbbképzések továbbra is az őszi félévben történnének, utóbbiban az 

eddigiekhez híven lenne vezetői, jegyzőkönyvvezetői, pályázati és rendezvényszervezői 

továbbképzés, de a paletta idéntől terveink szerint a honlapkezelői és konferenciaszervezői 

ismeretekkel is bővülne. 
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A tavaszi auditorképzés mintegy ezek tanulságaira épülve, a választmánnyal közösen, a 

választmányi vezetőkre minden eddigieknél erősebben támaszkodva valósulna meg, hogy az ezt 

elvégzők közvetlen vérfrissítésként hathassanak a kollégiumaikra. 

 

Mindezek továbbá kiegészülnek a kollégiumi rendszerrel való megismerkedés kötelességével is, 

amennyiben az eddigi EKIF helyett az ELTE a Neptun számunkra készített kollégiumi modulja 

mellett dönt. Ebben az esetben alapos és mindenesetre kiterjedő tesztidőszak után átfogó 

eligazítást és képzést, majd próbaidőszakot kell nyújtatnunk minden választott képviselőnknek, 

hogy a kollégiumi felvételik időpontjában már minden zökkenőmentesen történhessen. 

 

Esélyegyenlőség 

 

Az Eötvös Loránd Tudományegyetem 2012-2015. Intézményfejlesztési Terve szerint „az 

esélyegyenlőség érvényesülésének egyik fő követelménye, hogy a fogyatékos egyetemi polgárok 

igénybe tudják venni az egyetem által nyújtott szolgáltatásokat”. A Speciális Szükségletű Hallgatók 

Segítő Testülete által 2011/2012. tanév őszi félévében készített felmérés 298 fogyatékkal élő 

regisztrált hallgatót tart számon (a legfrissebb adatok jelen dokumentum készültekor még nem 

elérhetőek), ám nem tér ki a vidéki hallgatók létszámarányára, sem pedig arra, hányan kaptak 

kollégiumi elhelyezést, így erről nincs adatunk. 

 

Az ELTE szociális kollégiumai közül csupán a Nándorfejérvári úti Kollégium teljesen 

akadálymentesített, a többi tagkollégium vagy egyáltalán nem, vagy csupán kezdetlegesen, és 

további fejlesztésekre szorul. Bár létezik anyagi forrás, az elmúlt egy év tapasztalata alapján a 

keretek mozgósítása akadályokba ütközik. A gyakorlat azt mutatja, hogy a fogyatékkal élő 

hallgatók igénye is meglenne a szükségleteiknek megfelelő kollégiumi elhelyezésre. 

 

A fentiek alapján szükségessé vált nagyobb figyelmet szentelni ennek a kérdéskörnek. Első célunk 

a jelenlegi helyzet pontos megismerése, a problémák, a hallgatói bázis és az elérhető erőforrások 

felkutatása. Fontos eleme ennek a jelenlegi infrastrukturális környezet műszaki szakértői és 

célcsoportos nézőpontú segítséggel való felmérése, hiszen a hallgatói igények mélyebb ismerete és 

lehetőségeink alapos feltérképezése elengedhetetlen alapjai annak, hogy fejlődni tudjunk a 

területen. Ezen tisztánlátás és tudás birtokában további célunk, hogy a Küldöttgyűléssel 

megvitatva a kérdést, javaslatokat tegyünk az Egyetem és az Egyetemi Kollégium számára a 

fejlesztések ügyében. 
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Zöldprogram 

 

A KolHÖK már évekkel ezelőtt is próbálkozott zöldprogrammal, ám idén újragondoltuk a 

dolgokat. Legújabb kutatások szerint egyre nagyobb érdeklődés mutatkozik az önkéntes 

energiafelhasználás-csökkentés, illetve a környezetbarát megoldások iránt. Az elmúlt években 

sokszor és sokat hangoztatott frázisokként hatottak a klímaváltozás, a globális felmelegedés és az 

ezekkel járó problémák. Nem véletlen, hogy zöldnek lenni a mindennapok részévé vált számos 

munkahelyen és közösségben. Tulajdonképpen mindenki tudja már, hogy mit kell ezek alatt érteni 

és a kollégiumokban is számos felhívás, plakát, prospektus megjelent arról, hogyan lehet 

orvosolni a problémát.  

 

Együttműködés az EKSz-szel 

Az ELTE Egyetemisták a Környezettudatos Szemléletért csoport 2008 óta rendkívül aktívan 

részt vett az egyéni felelősségvállalás és környezettudatos életmód alkalmazásában a kollégiumi 

mindennapokban. A Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat eddig főleg passzívan támogatta ezt a 

kezdeményezést. Szeretnénk, ha ez az év egy fordulópont lenne, terveink között szerepel, hogy 

tevőlegesen is kivesszük a részünket a munkában, amennyiben az EKSz megfelelő partnernek 

bizonyul. 

 

Erőforrás-gazdálkodás 

Ezen túlmenően a kollégiumra is nehezedik a gazdasági válság súlya, ezért prioritásaink közé 

emeltük, hogy erőforrásainkat tudatosan csoportosítsuk és használjuk fel. A zöld gondolkodás 

nem csak környezeti szempontból hasznos, hanem rövid és hosszútávon egyaránt gazdasági 

előnyökkel is jár. Egyrészt szeretnénk különböző programokkal demonstrálni, mennyit lehet 

spórolni ezzel a szemlélettel. Másrészt az oktatási intézményekre és informális csoportokra kiírt 

EU-s és országos pályázatok figyelésével, és adott esetben a pályázat megírásával, a végrehajtás 

koordinálásával szeretnénk anyagi forrásokhoz juttatni a kollégiumokat. 

 

Természettudatosság 

Személyes véleményem, hogy nem állhatunk meg pusztán a környezettudatos, környezetbarát 

gondolkodásnál és a környezetvédelemnél, mert emberi nézőpontból, az ember környezetéből 

kiindulva sohasem érhetünk el a természetig, a természet problémájáig. Ez a kérdés persze 

túlmutat a jelenlegi program keretein és nem könnyű átültetni a kollégiumok gyakorlatára, de 

mindenképpen fontosnak tartottam jelezni mélyökológiai irányultságomat.  
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ZÁRÓGONDOLAT 

 

A Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat horizontját számos tényező homályosítja: A várhatóan 

januárban megjelenő, a kollégiumok kérdését taglaló jogszabályi rendelkezés kérdésköre, a 

NEPTUN kollégiumi moduljának tesztelése és bevezetésének kérdése tavasszal és a Kerekes 

Kollégium jövő tanévi sorsa mind ilyen eset. Új helyzeteket jeleznek előre, új kérdéseket vetnek 

fel, új kihívásokra hívják fel a figyelmet. Természetszerűleg a Kollégiumi Hallgatói 

Önkormányzaté a vezető szerep az új helyzetre való reagálásban, a kihívások kezelésében 

 

A válaszoknak hitem szerint a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat folyamatosságán és 

integritásán kell alapulnia. Van egyrészt egy erős csapat erős szakmai munkával és friss tervekkel, 

melyek érdemesek a folytatásra. Az előző ciklus eredményei és újdonságai, a problémamentes 

KCSSK-Griff összeolvadás, a tanulságos utánpótlásképzési kísérletek, a felsőoktatási kollégiumok 

ügyében elért eredmények és a bútorbeszerzés problémájának sikeres hallgatói megoldása azt 

bizonyítják, hogy jó volt a megkezdett út, és érdemes a folytatásra, erősítésre, elmélyítésre.  

 

Ugyanakkor szervezeti kérdéseink és működési kereteink mellett a legfontosabb számunkra 

mindenkor az egyéni kollégista. Az érdekében való politizálás a legalapvetőbb cél, márpedig a 

kollégista nemtől, életkorától, karjától és finanszírozási módjától függetlenül kollégista. A 

Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat integratív szerepe véleményem szerint abban áll, hogy a 

közös kollégista érdekekre alapozva képes megteremteni egy erős, karsemleges belső egységet, és 

erre alapozva harcolni céljaiért. 

 

Erős partnerekre mindig szükség van, ezért mindenkit örömmel látunk, aki a kollégisták ügyéért 

tenni akar. De nem csak várunk, hívunk is. Arra bíztatok minden olvasót, hogy legyen részese és 

aktív alakítója ennek a folyvást megÚJULÓ ERŐVEL feltörő hullámnak és támogasson minket 

céljaink további megvalósulásában. 

 

Barátsággal, 

 

Hartyándi Mátyás 

Elnök 

ELTE Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat 


